

Настоящая книга подготовлена в рамках поручения Правительства Российской Федерации Министерству регионального развития о проведении мероприятий, посвященных 150-летию добровольного переселения корейцев в Россию.

В плане юбилейных мероприятий, кроме издания книги, по первосвятительскому благословению Святейшего Патриарха Московского и Всея Руси Кирилла проводятся международная научно-практическая конференция «Православие и корейцы. К 150-летию проживания корейцев в России», 26-27 мая 2014 г. в Москве и симпозиум «Корейцы на Дальнем Востоке. Православие, история, культура», 4 сентября 2014 г. во Владивостоке.

Тема православия среди корейцев – предмет описания и исследований многих авторов, среди которых и православные миссионеры, и государственные чиновники, и ученые, журналисты и общественные деятели. Книга содержит в себе основные публикации по теме православной религии в жизни корейцев, начиная с XIX века и заканчивая современностью.

Она представляет интерес для широкого круга русскоязычных корейцев, а также ученых, журналистов, студентов в области истории, религиоведения, культурологии, корееведения и т.д. цц

The present book has been prepared within the orders of the Government of the Russian Federation to the Ministry of regional development on the events, dedicated to the 150th anniversary of the free-will resettlement of Koreans to Russia.

Among the jubilee events, besides this book publishing, His Holiness Patriarch Kirill of Moscow and all Russia bestowed his superior hierarch blessing on implementation of International scientific and practical conference «Orthodox Religion and Koreans. 150 years of Koreans' Habitual Residence in Russia» in Moscow, May 26-27, 2014, and Symposium «Koreans in the Russian Far East. Orthodoxy, History, Culture» in Vladivostok, September 4, 2014.

The theme of Orthodox religion among Koreans is a subject-matter of descriptions and researches by numerous authors, including both Orthodox missionaries, government officials, scientists, journalists and public figures. The book contains main published issues on the subject of Orthodox religion in the life of Koreans from the 19th century to the present.

It is of interest to a wide range of Russian-speaking Koreans, as well as to scientists, journalists and students working in the field of history, religion, culture, Korean social studies, etc.